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Kao i svake godine, FIFpro će početkom januara proglasiti naj-
bolji tim godine. U glasanju će učestvovati preko 50 hiljada fud-
balera iz svih zemalja svijeta, naravno i fudbaleri iz Crne Gore...

Glas svakog našeg fudbalera vrijedi isto kao glas Ronalda, 

Mesija i ostalih najvećih zvijezda svjetskog fudbala.
Glasački listići su spremni, stigli su u Podgoricu, a mi ćemo ih 

uskoro podijeliti klubovima i igračima, koji će moći da glasaju 
kada se odredi uži spisak kandidata za tim godine...



Poštovani fudbaleri,

Siguran sam da ste u dnevnoj štampi pročitali da je od crnogorske 
policije zatraženo da ispita da li su tačne glasine da je ishod utakmice, 
koju su odigrali Sutjeska i Berane, dogovoren ili namješten. 

To je prvi put da je crnogorska policija uključena u naše fudbalsko-
čaršijske priče…

Namještanje utakmica je najveći problem modernog fudbala. 
Namještanje i ilegalno klađenje. To je potvrđeno i nedavno i portpisiv-
anjem Konvencije o manipulaciji u sportskim takmičenjima, na nivou 
Savjeta Evrope. Sve eminentne fudbalske organizacije, među kojima 
su Uefa i evropski ogranak FIFPro-a,  usvojile su Kodeks ponašanja 
pod nazivom Zaštitite našu igru, koji obavezuje ne samo igrače, već i 
trenere, predsjednike, vlasnike klubova – sve koji rade u fudbalu – da 
urade sve kako bi zaštitili našu igru.

Činjenica je, s druge strane, da se prljavi poslovi u fudbalu ne mogu 
nikako obavljati bez direktnih aktera – dakle, igrača. Fudbaleri 
su i meta kriminalaca, ali i aktivni učesnici u kriminalu - 
namještanju mečeva i ilegalnom klađenju.

S obzirom na to da je riječ o globalnom problem, 
jasno je da ni Crna Gora ne može da bude imuna 
na to, jer mi nismo izolovano ostrvo, već aktivni 
učesnici u fudbalu. 

Odavno je poznato da su učesnici u korup-
tivnim fudbalskim radnjama uglavnom igrači 
iz nižih liga, ili oni koji su slabo plaćeni, ili ne 
primaju novac. Crna Gora je baš zbog toga, bez 
sumnje, interesantna za razne malverzacije...

Šta Sindikat profesionalnih fudbalera može da 
uradi povodom ovog problema? Naša funkcija, 
prije svega, mora da bude edukativna i zbog toga 
ćemo u narednom period pokrenuti akciju edukacije, 
kako bi vas upoznali sa kojim problemima se možete suočiti 
ako budete uvučeni u kriminalne i koruptivne radnje.

Prvi naš savjet je prost i jednostavan – ne kladite se na utakmice 
domaćeg šampionata! To je najstože zabranjeno i kažnjivo. Zapravo, 
u nedavno usvojenom Kodeksu ponašanja govori se o tome da fud-
baleri, i sportisti uopšte, ne bi trebalo da se klade na ishode utakmica 
ili takmičenja u svom sportu. Ali, bar na domaću ligu – nemojte, jer 
možete da uđete u probleme iz kojih nema izlaza.

Slučaj Pavla Velimirovića na Malti, o kome je govorio naš advokat 
Filip Jovović, pokazuje šta, naizgled bezazlena igra može da izazove.  
Taj slučaj pokazuje da je klađenje usko povezano sa korupcijom, da 
se praktično po automatizmu zaključuje da je fudbaler koji se kladio 
učesnik u koruptivnim radnjama – da je znao kako će se utakmica 

završiti -  iako, naravno, to ne mora da znači. Ali, pravna borba da bi 
se dokazalo suprotno veoma je komplikovana i teška.

Kao i u svakoj koruptivnoj radnji, i u fudbalu najčešće stradaju samo 
izršioci (u ovom slučaju – fudbaleri), a ne organizatori i nalogodavci.

U svijetu je odjeknuo slučaj Marija Čižmeka, hrvatskog fudbalera, 
koji je prije nekoliko godina priznao i ispričao kako je namještao 
utakmice. On je bio glavni izvršilac prljavog posla, posrednik između 
kriminalaca i saigrača. Bio je vezni igrač, najstariji u prvom timu 
siromašnog kluba, autoritet u svlačionici, ali i čovjek koji je bio do guše 
u dugovima i kome je novac bio potreban da bi prehranio porodicu. 
U takvu situaciju je došao, jer mu klub – Croatia Sesvete – nije ispla-
tila 14 plata zaredom. Bio je, praktično, primoran da uradi to što je 
uradio, iako za kriminalne radnje i nema opravdanja. On i još 13 fud-
balera hrvatskog šampionata uhvaćeni u akciji “Ofsajd” odslužili su 
zatvorske kazne, većina, među kojima i Čižmek, doživotno su suspen-
dovani iz fudbala, vratili su sav novac koji su zaradili učestvovanjem 

u namještanju mečeva. Za razliku od njih koji nemaju sportsku 
perspektivu, zauvijek osramoćeni, glavni organizator Vinko 

Šaka, nakon što je proveo godinu u zatvoru i vratio tek 
dio novca, živi mirno, vozi BMW i bavi se biznisom. 

Čižmek, uz to, nikad nije dobio zarade koje mu je 
klub dugovao.

Iz ove priče vidi se, zapravo, šta je, po našem 
mišljenju uzrok problema – Čižmek je krenuo 
pogrešnim putem, jer je bio na rubu egzisten-
cije. Da mu je klub redovno isplaćivao zaradu, 
možda bi, gotovo i sigurno da bi, odbio ponudu 

da učestvuje u kriminalnim radnjama.
Fudbaler koji je zadovoljan, koji prima redovno 

dogovorenu zaradu, nije meta kriminalaca, a i sig-
urno da bi razmislio da li da uđe u svijet kriminalaca. 

Teško da bi sa sobom povukao saigrače, kao što je uradio 
Čižmek, jer su svi oni bili nezadovoljni, bez novca, bez nade i 

budućnosti…
Bez želje da aboliramo fudbalere i njihovu ulogu u nečasnim poslovi-

ma, mi u Sindikatu smatramo da klubovi snose veliki dio krivice, jer 
nepoštovanjem obaveza prema fudbalerima stvaraju od njih lake mete 
za ljude sa druge strane zakona. Naša dužnost je da klubove “natjera-
mo” da rade pošteno, da obeveze koje preuzmu izvršavaju na vrijeme, 
da fudbalere tretiraju na način na koji zaslužuju, a ne da odgovori na 
pitanje – kada će biti plata, budu u ponedjeljak, ili u srijedu…

Znamo i da je to težak posao, ali nećemo stati…
Potrebna nam je, međutim, i vaša pomoć. Obratite se nama, ako 

imate problem, ne rješavate ga tako što krenete stranputicom. Samo 
ga pogoršavate. 
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Ne kladite se na utakmice  
domaćeg šampionata! 

Naš savjet je prost i jednostavan – ne kladite se na utakmice domaćeg šampionata! To je najstože zabranjeno i kažnjivo. Zapravo, 
u nedavno usvojenom Kodeksu ponašanja govori se o tome da fudbaleri, i sportisti uopšte, ne bi trebalo da se klade na ishode 
utakmica ili takmičenja u svom sportu. Ali, bar na domaću ligu – nemojte, jer možete da uđete u probleme iz kojih nema izlaza.
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Bobi Barns je bivši fudbaler, koji je 
80-ih godina igrao u Vest Hemu, te 
u nižim engleskim ligama. Od 1996. 

godine radi u Asocijaciji profesionalnih 
fudbalera Engleske (PFA), trenutno je 
na funkciji potpredsjednika, a prošle go-
dine izabran je za predsjednika evropskog 
ogranka FIFPro. 

Za naš magazine priča o status igrača u 
Engleskoj, kakav je odnos PFA i klubova, 
te stanju u evropskim klubovima. 

Da li ste zadovoljni statusom profesion-
alnih fudbalera u Engleskoj?

“Uslovi za rad i stabilnost u poštovanju 
ugovora koje imaju fudbaleri u Engleskoj 
su među najboljim u svijetu, ako ne i na-
jbolji, da ne budemo neskromni. Igrači iz 
svih profesionalnih klubova – a ima ih 92 – 
su zaštićeni snažnim kolektivnim ugovori-
ma, zahvaljujući kojima su njihove zarade 
zagarantovane. 

Da li ste zadovoljni odnosom između 
Asocijacije profesionalnih fudbalera 
(PFA) i klubova? Koji su glavni aspekti 
saradnje?

“Asocijacija profesionalnih fudbalera je 
u bliskim odnosima sa klubovima, kako bi 
osigurala da odnosi između igrača i klubo-
va budu na najboljem mogućem nivou. 

PREDSJEDNIK EVROPSKOG OGRANKA FIFPRO IPOTPREDSJEDNIK  
ASOCIJACIJE PROFESIONALNIH FUDBALERA ENGLESKE

Mnogo puta je naša asocijacija pozvana 
da učestvuje kao posrednik u rješavanju 
određenih problema. Mi smo, takođe, di-
rektno uključeni u proces kažnjavanja 
fudbalera, tu mislim na kazne svake vrste, 
kako bismo obezbijedili da kazne budu 
prikladne učinjenom prekršaju. Važno je, 
međutim, napomenuti da se prije svake ka-
zne izvrši detaljna istraga, ted a sve strane 
moraju da se slože prilikom izricanja kazni 
za igrače. U saradnji sa klubovima i Fudbal-
skom asocijacijom Engleske, mi dostavlja-
mo informacije vezane za edukaciju igrača 
o dopingu, namještanju utakmica i borbi 
protiv diskriminacije. Bez našeg učešća i 
konsultacije sa nama, nijedna važna odluka 
vezana za status igrača ne može da bude 
donijeta”. 

Postoji li velika razlika u status igrača iz 
Premijer lige i fudbalera iz nižih liga?

“Samo u zaradama postoji velika razlika. 
Razlika je u tome što fudbaleri iz nižih 
liga najčešće potpisuju kraće ugovore nego 
igrači iz Premijer lige, što, na neki način, 
dovodi do većeg stepena nesigurnosti. Ali, 
svi igrači, bez obzira u kojoj ligi igraju, ima-
ju ista prava, istu vrstu zaštite u ugovorima. 
Ugovori su, zapravo, standardni, tipski, a 
jedina bitna razlika je u sumi novca koja se 
upisuje prilikom potpisivanja. 

RAZGOVOR  
BOBI BARNS 

U ENGLESKOJ SVI  IMAJU ISTI STATUS 
zvijezde Premijer lige  
POMAŽU IGRAČIMA  IZ NIŽIH LIGA

Od članarina mi, recimo, plaćamo školovanje nekim igračima, iz naših fondova 
se pomažu fudbaleri koji imaju finansijske probleme nastale tako što klubovi ne 
ispunjavaju obaveze. Veliki broj sadašnjih zvijezda Premijer lige, na početku kari-
jere igrali su sa igračima koji nisu imali tu sreću da dođu do najvećeg nivoa. I zato 
oni razumiju njihov status i njihove problem, i uvijek su spremni da pomognu. 

“ „
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Da li velike zvijezde koje igraju u Engles-
koj razumiju koliko je značajno to što iza 
sebe imaju tako snažnu organizaciju kak-
va je Asocijacija profesionalnih fudbalera?

“Naša asocijacija je vrhunski primjer kako 
najjači štite slabije. PFA ostvaruje prihod 
tako što najveći klubovi izdvajaju dio novca 
od TV prava, koji mi koristimo da bismo 
bili servis svim fudbalerima, ne samo on-
ima iz Premijer lige. Svi profesionalni fud-
baleri, bez obzira na njihov status, plaćaju 
isti iznos članarine u PFA, iako je jasno da 
je igračima iz nižih liga naša pomoć potreb-
nija. Od članarina mi, recimo, plaćamo 
školovanje nekim igračima, iz naših fon-
dova se pomažu fudbaleri koji imaju finan-
sijske probleme nastale tako što klubovi ne 
ispunjavaju obaveze. Veliki broj sadašnjih 
zvijezda Premijer lige, na početku karijere 
igrali su sa igračima koji nisu imali tu sreću 
da dođu do najvećeg nivoa. I zato oni ra-
zumiju njihov status i njihove problem, i 
uvijek su spremni da pomognu. 

Kao bivši igrač – uporedite fudbal kao 
posao sada i u vrijeme kada ste vi igrali?

“I kada sam ja igrao fudbaleri su bili pop-
ularni i poznati, ali, uglavnom, isključivo 
kao sportisti. Sada oni imaju status filmskih 
ili muzičkih zvijezda, zarađuju i zbog toga 
mnogo više novca, ali su i pod nevjero-

vatnim pritiskom medija, koji prate svaki 
njihov korak, ulaze u njihov privatni život. 
Malo je fudbalera kojima to prija, ja ne 
znam nijednog. Razlika je i u tome što se 
pobjede i porazi ne doživljavaju isto kao 
prije. Jasno je zbog čega – pobjede donose 
ogroman novac, porazima se ne gube samo 
bodovi, već i prihodi. 

Šta mislite o statusu fudbalera u Evropi?
“Razlika je velika, u zavisnosti o kojem 

dijelu Evrope pričamo. Baš iz tog razloga, 

 Svi igrači, bez obzira 
u kojoj ligi igraju, imaju ista 
prava, istu vrstu zaštite 
u ugovorima. Ugovori su, 
zapravo, standardni, tipski, 
a jedina bitna razlika je u 
sumi novca koja se upisuje 
prilikom potpisivanja.

“
„

FIFPrpo radi naporno sa svim relevantnim 
fudbalskim organizacijama – Asocijacijom 
evropskih fudbalskih liga (EPFL), Asocijaci-
jom evropskih klubova (ECA) i Uefom da bi 
se u svim djelovima Evrope usvojile takoz-
vane – minimalne ugovorne obaveze, koje 
klubovi, jednostavno, moraju da ispoštuju. 
Čak i fudbalerima iz jačih liga ne može biti 
zagarantovano da će obaveze iz ugovora bit 
izvršene na vrijeme, a često se događa i da se 
ugovori totalno ne poštuju. 

Koji su najveći problem fudbala i kako se 
mogu riješiti? Fudbal u istočnoj Evropi je 
pod posebnom pažnjom…

“Mislim da je najveći problem namještanje 
utakmica, koje prijeti da uništi integritet 
fudbala. Veliki problem je, takođe, povećanja 
jaza između velikih i malih. Veliki klubo-
vi postaju sve jači, a mali u želji da budu 
konkurentni često ulaze u velike finansijske 
probleme, jer plaćaju više nego što mogu da 
zarade. Osjećam da su evropska  takmičenja 
manje uzbudljiva zbog toga. Kada je u pi-
tanju namještanje utakmica, mislim da bi 
trebalo obezbijediti das vi igrači u svim 
klubovima i svim zemljama budu plaćeni na 
vrijeme i prema ugovoru, kako bi bili zado-
voljni statusom i smogli snage da onima koji 
pokušavaju da ih uviuku u kriminalne rad-
nje kažu glasno – NE! 



Stevan Jovetić maestralno je počeo 
sezonu u Mančester sitiju, već u 
drugom kolu  je sa dva gola srušio 

jednog od najvećih rivala za titulu u 
Premijer ligi, ekipu Livepula, a priznanje 
nije dugo čekao: navijači „građana“ su 
ga glasovima na sajtu kluba proglasili za 
najboljeg igrača Sitija u av- gustu. Iza 
su ostali Argentinac i Bra-
zilac, Aguro i Fernand-
injo.

Septembar nije bio 
uspješan kao avgust, počeo 
je povredom na treningu reprezentacije 
Crne Gore, zbog čega je Jovetić propus-
tio prvi meč kvalifikacija protiv Mol-
davije, a zatim i seriju važnih klupskih 
duela protiv Arsenala, Bajerna, Čelzija...

U razgovoru za „Fer Igru“, 24-godišnji 
Podgoričanin kaže da se uskoro vraća na 
teren i da je spreman da nastavi tamo 
gdje je stao prije povrede...

- U pitanju je blago istegnuće, povre-
da definitivno nije teža. Osjećam se sve 
bolje i bolje i radujem se brzom povrat-
ku na teren. Žao mi je što sam propustio 
važne mečeve sa timom, ali sam prošle 
sezone, kao i ranije u prošlosti, naučio da 
nema vraćanja na teren sve dok se povre-
da do kraja ne zaliječi. Siguran sam da 
ova povreda neće ostaviti traga na moju 
igru. Fizički sam spreman, ovog ljeta sam 
napokon prošao kompletne pripreme sa 
klubom.

Ko je najvaći rival Mančester sitija u 
trci za titulu?

- Mislim da je to Čelzi, što se i već vidi 
po tabeli. Igrali smo u nedjelju sa njima, 
uspjeli smo da izjednačimo sa igračem 
manje, što na kraju i nije loše, ali je Mu-
rinjov tim pokazao koliko će biti neu-
godan. Ne treba zaboraviti ni ostale, 
prije svih Arsenal, dok je Liverpul, naš 
prošlogodišnji najveći rival, slabije kren-
uo. I naš gradski rival Junajted se izuzet-
no pojačao, Di Marija i Falkao su igrači 
svjetske klase, ali mislim da će im trebati 
još vremena da se uigraju. Mančester 
junajted je navikao da se bori za trofeje, 
ali mi smo šampioni, mi smo „gazde u 
gradu“ i oni treba nas da se plaše, a ne 
mi njih.

Kakav je utisak ostavila na tebe startna 
pobjeda Crne Gore u kvalifikacijama za 
Evropsko prvenstvo protiv Moldavije?

- Biilo mi je mnogo žao što nisam mogao 
da igram zbog povrede, ali je pobjeda sve to 
neutralisala, bio sam presrećan nakon meča. 
Ne pamtim kada smo pred jednu utakmicu 
imali toliko problema, ali momci su reago-
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vali fantastično i odigrali odličnu utakmicu. 
Najvažnije je da smo pobjedom započeli 
novi ciklus kvalifikacija, jer iz iskustva zna-
mo koliko je važno dobro početi. 

Reprezentacija je prije meča sa Molda-
vijom punih sedam dana bila na okupu. 
Da li to prija igračima?

- Prija, iz dva razloga – imali smo više 
vremena da se bolje uigramo i pripremi-

mo za meč, ali i dovolj-
no vremena da se 
odmorimo jer na-
poran rad u klubo-

vima zahtijeva odmor 
kako bi što svježiji dočekali utakmicu. 
Drago mi je i što je na stadionu pod Gor-
icom zamijenjena travnata podloga koja 
je bolja nego ranije i siguran sam da će se 
to pozitivno odraziti na našu igru. 

Kako gledaš na rivale u grupi?
- Grupa je teška, ali ujednačena. Sigu-

ran sam da naš tim može ravnopravno 
da igra sa svakim. Dobro je što nismo iz-
vukli neki tim iz vrha svjetskog fudbala, 
poput Njemačke ili Španije, gdje ne bi 

bilo realno da napravimo dobar rezultat. 
Uz dužno poštovanje prema našim pro-
tivnicima, mislim da imamo kvalitet da se 
nadmećemo sa svima i nadam se da ćemo 
to pokazati na terenu. Već u oktobru, kada 
gostujemo Lihtenštajnu i Austriji.

Godinama igraš fudbal na vrhunskom 
nivou. Koliko bi ti značilo da se i sa 
reprezentacijom Crne Gore plasiraš na 
veliko takmičenje?

- Plasaman na Evropsko prvenstvo sa 
reprezentacijom je jedna od najvećih želja 
koje imam. Za mene bi to zaista bilo ost-
varenje sna. Igrao sam Seriju A, osvojio 
titulu u Premijer ligi, davao golove u Ligi 
šampiona, ali učešće na velikom takmi- 

čenju u dresu svoje zemlje, 
bilo da se radi o Svjetskom 
ili Evropskom prvenstvu, 
to ne može da se mjeri 
ni sa čim. Mislim da 
imamo dobre šanse da u 
ovom ciklusu izborimo 

plasman na Euro 
– zaključuje 

Jovetić. 

Stevan je u karijeri imao i dva teška 
momenta. Dok je igrao u Fiorentini 
doživio je tešku povredu koljena, od 
koje se dugo oporavljao i preskočio 
cijelu sezonu.

Lani je u Mančester sitiju imao 
konstante probleme sa povredama, 
tek u finišu sezone uhvatio je ritam.

U tim teškim trenucima, vidio je, 
međutim, koliku je podršku i razu-
mijevanje imao u klubovima...

- Kada sve ide kako treba, kada 
daješ golove i dobijaš utakmice, 
naravno da stižu pohvale i tapšanja 
po ramenu. Ali, kada su teški trenu-
ci onda se vidi koliko te ljudi cijene. 
Tako je bilo u Fiorentini i u Sitiju. 
U Fiorentini sam imao najbolju 

moguću njegu, a klub nijednog tre-
nutka nije želio da ubrza moj opor-
avak. Poštovali su moju želju da ne 
igram prije nego što se potpuno 
oporavim.

- Što se tiče Mančester sitija, sama 
činjenica da je trener mnogo puta 
isticao da vjeruje u mene, davala 
mi je dodatnu snagu da ne odusta-
jem. Saigrači su, takođe, bili uz 
mene sve vrijeme, hrabrili me kada 
mi je bilo najteže - priča Jovetić i 
napominje:

- U Italiji i Engleskoj fudbaleri 
imaju sve što požele , a prije svega 
maksimalno poštovanje. Tamo se 
shvata naša uloga – da nema fud-
balera, ne bi bilo ni fudbala.

U Italiji i Engleskoj se shvata 
prava uloga fudbalera



Crnogorska fudbalska reperezen-
tacija počela je kvalifikacije za 
Evropsko prvenstvo kako se samo 

poželjeti može – pod Goricom je sa 2:0 
savladana Moldavija, veliki dužnik iz 

prošlog ciklusa. 
Blistao je kapiten Mirko 
Vučinić, koji je u nadoknadi 

prvog poluvremena postigao 
vodeći gol u svom prvom 

nastupu za reprezentaciju 
nakon tačno 12 mjese-

ci. Pobjedu je u 73. 
minutu osigurao 

defanzivac 
Ž a r k o 

Tomašević, debitantskim golom za 
reprezentaciju. Kod oba pogotka cen-
trirao je Nemanja Nikolić.

Crnogorski fudbaleri zadovoljili su 
publiku da planu igre, borbenosti i 
angažovanja, a posebno karaktera da 
se izdignu iz svih problema i pobijede 
meč u kojem su imali imperativ osva-
janja tri boda.

Samo dan uoči utakmice, naime, 
selektor Branko Brnović saopštio je 
na konferenciji za novinare da je je-
dan od najvažnijih fudbalera, Nikola 
Drinčić, odlučio da napusti reprezen-
taciju. To je izazvalo velike probleme u 
pripremi meča, posebno zbog toga što 
su Marko Baša i Stevan Jovetić zbog 
povreda već bili otkazali nastupe.

Mladi propustili 
veliku šansu

Mlada reprezentacija Crne Gore nije uspjela 
da se plasira u baraž na Evropsko prvenstvo, 
iako je imala istorijsku šansu – „mladi soko-
li“ su u odlučujućem meču u Rumuniji vodili 
sa velikih 3:1 samo pola sata prije kraja, ali su 
potom neobjašnjivo pali i izgubili utakmicu sa 4:3, 

kao i sve šanse da budu među 14 najboljih u Evropi.
Da jedan neuspjeh ne dolazi sam potvrdilo je i re-

zultatski ne previše bitno gostovanje na Farskim Os-
trvima, gdje je Crna Gora takođe neočekivano izgu-
bila sa 1:0.

Na kraju – treće mjesto u grupi iza Njemačke i Ru-
munije. Selektor Dušan Vlaisavljević najavio je da od 
decembra neće više voditi selekciju na čijoj je klupi od 
samog početka, 2007. godine...

Jači od problema  
i Moldavije

USPJEŠAN START 
REPEREZENTACIJE 
U KVALIFIKACIJAMA ZA 
EVROPSKO PRVENSTVO



Sindikat profesionalnih fudbalera Crne 
Gore (SPFCG) poklonio je kostobrane 
crnogorskim reprezentativcima kao je-

dan vid podrške uoči starta kvalifikacija za Ev-
ropsko prvenstvo i premijernog meča sa Mol-
davijom koji je igran u Podgorici 8. septembra.

Ne radi se o “običnim” kostobranima, već 
je u pitanju gotovo revolucionarni proizvod 
američkog proizvođača sportske opreme 
G-form (Dži form). Ova popularna firma 
se specijalizovala za inovacije i proizvod-
nju zaštitne opreme za ekstremne sportive 
poput skejtborda, motokrosa i snoubord-
inga, a na red je došao i fudbal…

- SPFCG je obezbijedio kontigent savre-
menih kostobrana za naše članove-igrače. U 
pitanju je revolucionarna tehnologija koja 
je do sada primjenjivana samo u Sjedinjen-
im Američkim Državama. Odlučili smo da 
prvi set poklonimo našim reprezentativci-
ma i na taj način ih podržimo i poželimo 
im sreću u kvalifikacijama. Očekujem da će 
nas obradovati sjajnim rezultatima - rekao 
je šef međunarodnog odjeljenja Sindikata 
profesionalnih fudbalera Crne Gore Vladi-
mir Krsmanović.  

Promoter G-form kostobrana je legend-
arni Brazilac Edson Arantes do Nasimen-
to – poznatiji kao Pele, jedan od najvećih 
fudbalera koji je ikada hodao zemljinom 
kuglom.

Pele je u video prilogu nahvalio kos-
tobrane koji su pravljeni u takozvanoj 
G-formi i koji su veoma lagani, savitljivi 
i meki, ali kada dođu u dodir sa nogom – 
odnosno toplotom tijela – postaju nevjero-
vatno tvrdi.

Da je u pitanju fantastičan izum, demon-
strirao je upravo Pele bacajući loptu na 
flašu vina koja je bila obložena prvo sa 
“starim”, a potom i sa “novim” kostobrani-
ma. U prvom slučaju flaša se slomila u sitne 
komade, u drugom je ostala netaknuta…

Novi kostobrani mogli bi značajno da 
smanje povrede fudbalera koje obično nas-
taju nakon grubih startova protivničkih 
igrača.

Najjeftiniji par kostobrana košta 70 
američkih dolara, a u ponudi ovog 
proizvođača su i štitnici za koljena, kukove 
i butine, ali i za torzo.

SPFCG POKLONIO “SOKOLIMA” SPECIJALIZOVANE G-FORM KOSTOBRANE

Promovisao ih Pele, 
a čuvaće noge našim 
reprezentativcima

A koliko je Crnoj Gori, uprkos svemu, 
trebala pobjeda na startu, pokazale su 
i riječi Mirka Vučinića koji je u najavi 
utakmice bio jasan:

- Ako ne pobijedimo Moldaviju, nema-
mo šta da tražimo u nastavku kvalifi-
kacija!

Crnogorski fudbaleri nadvladali su 
probleme u sopstvenim redovima i bez 
problema dobili utakmicu, ne dozvolivši 
protivniku da za 90 minuta ozbiljnije 
ugrozi gol Poleksića. I to istoj Moldaviji 
koja je oktobra prošle godine pod Gori-
com slavila sa 5:2.

- Momci su pokazali koliko su jaki. 
Na neke igrače može da se računa, bez 
obzira što nemaju minutažu u klubovi-
ma. Igrali smo dobro, neću reći odlično, 
a Moldavija je za 90 minuta imala 
samo jednu polušansu glavom”.  Mirko 
Vučinić nije samo igrao dobro, već je 
trčao za dvojicu. To je pravi kapiten. 

Rekao sam da ako momci vide nje-
ga takvog, da će svi “izginuti” na 
terenu. To se i pokazalo – kazao je 
selektor Branko Brnović nakon 

meča.
Naredne utakmice u 
kvalifikacijama Crna 

Gora igra 9. i 13. 
oktobra – u Vadu-
zu protiv Lihte- 
nštajna, pa protiv 

Austrije u Beču.

Crnogorski fudbaleri nadvladali 
su probleme u sopstvenim 

redovima i bez problema dobili 
utakmicu, ne dozvolivši pro-

tivniku da za 90 minuta ozbiljni-
je ugrozi gol Poleksića
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Početkom ove godine, pravni tim 
Sindikata profesionalnih fudbal-
era jači je za Filipa Jovovića, koji je 

zadužen za rješavanje problema veza-
nih za korupciju, namještanje mečeva, 
nelegalno klađenje.

“S obzirom da sam u dosadašnjem 
iskustvu, kroz angažman u Osnovnom 
sudu u Podgorici i tokom bavljenja 
advokatorom, nailazio na predmete 
korupcije u drugim društvenim sfera-
ma, poziv Željka Janovića mi je pred-
stavljao profesionalni izazov, pa sam 
sa zadovoljstvom prihvatio ponuđeni 
posao. Fokus mog pravnog djelovan-
ja u Sindikatu predstavljaju, dakle, 
slučajevi korupcije i mita u fudbalu, 
čiji pojavni oblici se najčešće manifes-
tuju kroz namještanje utakmica i nele-
galnog klađenja,”, kaže Jovović.

Sindikat profesionalnih fudbalera, 
kao dio FIFPro organizacije, bio 
je dužan da oformi posebni organ 

unutar Sindikata koji će se baviti ovom 
problematikom. Do sada, SPFCG je 
imao jedan slučaj za Jovovića.

“Po završetku sezone na Malti, fud-
baler Pavle Velimirović je od strane 
Fudbalskog saveza Malte optužen 
da se nelegalno kladio na mečeve 
malteškog prvenstva, te da je samim 
tim počinio i akte korupcije, za šta je 
prilično ozbiljno i kažnjen zabranom 
bavljenja fudbalom 12 mjeseci. Sin-
dikat je, na zahtjev fudbalera uložio 
žalbu na takvu odluku,  pri čemu je o 
tom problemu obaviješten i FIFPro, 
tako da sada čekamo drugostepenu 
odluku, da vidimo da li je žalba uro-
dila plodom. U žalbi je, uglavnom 
ukazano da je fudbaler nezakonito 
olgašen krivim za učešće u korupciji, 
jer nisu poštovana temeljna načela 
ljudskih prava, proklamovana u Ev-
ropskoj konvenciji za zaštitu ljudskih 
prava, poput pretpostavke nevinosti, 
obaveze tužilačkog organa da prezen-
tira dokaze, itd. Sve u svemu, fokus 
žalbe je usmjeren na to da klađenje 
na određeni meč, sa kojim je, na 
posredan ili neposredan način, pove-
zan označeni fudbaler, ne može biti 
automatski povezan za korupcijom, 
koju je, naravno, potrebno dokazati. 
Malteški fudbalski propisi su po tom 
pitanju, vrlo neusklađeni sa pome-
nutom konvencijom, ali i pored toga 
mi vjerujemo u uspjeh i nadamo se 

Protiv korupcije 
se treba boriti 
sprječavanjem 
njenih uzroka

FILIP JOVOVIĆ, ADVOKAT SPCFG  
ZA PITANJA KORUPCIJE U FUDBALU

da ćemo izdejstvovati najpovoljnije 
rješenje za crnogorskog igrača”, priča 
Jovović.

Primjer Pavla Velimirovića pokazu-
je, zapravo, u kakve sve probleme 
mogu ući crnogorski fudbaleri, 

ukoliko nisu upoznati sa pravilima 
koja važe u cijelom svijetu. 

A problem koje naši fudbaleri imaju 
kod kuće uglavnom se, po Jovovićevim 
riječima, podudaraju sa osnovnim 
problemima radnika u Crnoj Gori, 
a to su neisplaćivanje ili neredovno 
isplaćivanje zarada, zatim neplaćanje 
poreza i doprinosa od strane klubova, 
kao i nedostatak osiguranja za slučajeve 
povreda, na šta su obavezni svi crnogo-
rski klubovi.

”Kao što je poznato, profesionalni 
fudbaler u smislu evropskih zakona, 
predstavlja zaposleno lice i kao takvo 
se, u domenu nekih osnovnih prava 
radnika, mora i posmatrati njihova 
zaštita. Svi ovi problemi opterećuju 
crnogorskih fudbal i sve dok se oni ne 
riješe, neće biti ni boljitka. Smatram 
da nadležni organi moraju uvesti stro-
gu disciplinu kad su u pitanju ovakvi 

 Smatram da nadležni 
organi moraju uvesti 

strogu disciplinu kad su u 
pitanju slučajevi da klubovi 

ne izmiruju ili neredovno 
izmiruju obaveze prema 

igračima, jer klubovi na ovaj 
način direktno ugrožavaju 
egzistenciju samih igrača, 
i na taj način krše funda-

mentalno načelo i Ustava 
Crne Gore i Evropske kon-

vencije, a to je pravo na rad, 
koje, upravo, u fudbalu ima 

posebnu težinu”,  
kaže Jovović

“

„
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slučajevi, jer klubovi na ovaj način di-
rektno ugrožavaju egzistenciju samih 
igrača, i na taj način krše fundamental-
no načelo i Ustava Crne Gore i Evropske 
konvencije, a to je pravo na rad, koje, 
upravo, u fudbalu ima posebnu težinu, 
jer ako igrač nije adekvatno zaštićen, 
recimo, u slučaju povrede, njegova 
karijera i samim tim i mogućnosti za 
sticanje prihoda mogu biti ugroženi”, 
ističe Jovović. 

Ovi problem su, bar kada je u pi-
tanju Crna Gora, uglavnom glav-
ni uzroci korupcije u fudbalu, 

koja svoje plodno tlo traži upravo u 
slučajevima kada je igračima ugrožena 
egzistencija, napominje Jovović.

“Razočarani što ne mogu ostvariti svoja 
prava legalnim putem, igrači često bi-
vaju uključeni u koruptivne akte, što uka-
zuje da se protiv korupcije treba boriti 
sprječavanjem njenih uzroka”, ističe 
Jovović.

Uloga Sindikata, posebno u oblasti 
koju Jovović pokriva, mora da 
bude i edukativna, ističe advokat 

SPFCG.

“Generalno, crnogorski fudbaleri nisu 
obaviješteni o svojim pravima, pa se 
često dešava da prilikom potpisivanja 
profesionalnih ugovora, ne znaju šta su 
potpisali i kakve su pravne konsekvence 
takvog ugovora. Problem, naravno, uvi-
jek nastaje kada dođe do spora između 
igrača i kluba. Često se događa da igrač 
tek tada prvi put sazna da ima određena 
prava ili obaveze. Sindikat obično u 
takvim situacija može pružiti stručnu 
pomoć i do sada gotovo uvijek su se 
slučajevi povoljno završavali po igrače. 

S obzirom na činjenicu da je Sindi-
kat dio FIFPro organizacije, mo-
tiv da se obrati nama mogao bi da 

bude i taj da će u zaštiti svojih prava 
imati podršku značajnog organa, koji 
djeluje na globalnom nivou i koji u 
svjetskoj fudbalskoj zajednici ima 
određeni uticaj, pa u tom smislu njegov 
,,put do pravde’’ može olakšan jer zna 
da će dobiti najbolju stručnu pomoć. 
Smatram da će kroz proces edukacije, 
koji će Sindikat sprovoditi, igrači biti 
bolje upoznati o svojim pravima, pa će 
i uloga Sindikata sigurno jačati”, napo-
minje Jovović.

Sindikat je uvijek na 
raspolaganju igračima
Jovović savjetuje igrače da se za svaki 

vid pomoći obrate Sindikatu…
“Fudbaler koji traži pomoć od Sin-

dikata imaće na raspolanju stručnu 
pomoć, koja se ogleda u pravnom i 
savjetovanju pred organima fudbal-
skog saveza, uključujući tu i Arbitražu 
FSCG, kao i pred upravnim i sudskim 
organima u Crnoj Gori.  Osim toga, 
naša djelatnost se proteže i na pružanje 
pravne pomoći u inostranstvu, koju re-
alizujemo uz saradnju sa FIFPro orga-
nizacijom. Ukoliko igrač ima potrebu 
za savjetovanjem o svojim pravima, 
bilo prije potpisivanja ugovora, bilo u 
nekoj drugoj situaciji, stručna lica

Sindikata su uvijek na raspolaganju da 
igrača informišu o njegovim pravima 
i da mu, u pravnom smislu, daju prave 
smjernice za ponašanje u konkretnoj situ-
aciji. Naravno, Sindikat će, u sklopu svojih 
obaveza prema FIFPro organizaciji, nas-
tojati da igrače sveobuhvatno informiše 
o opasnostima korupcije u fudbalu i na-
jboljim načinima borbe, kako bi fudbaleri 
bili relaksirani i fokusirani samo na fud-
bal, a ne na dešavanja oko njega”, kaže 
Jovović.
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Argentinac Herman Burgos, poznatiji 
kao “El Mono” (majmun) dobio je pri-
liku da kao pomoćnik sam vodi ekipu 

Atletiko Madrida nakon što je glavni trener 
Dijego Simeone suspendovan od strane 
Fudbalske federacije Španije na čak osam 
utakmica.

Navijači popularnih “kolćoneorsa” nisu ni 
sumnjali da će Simeone imati dostojnu zam-
jenu – bar kada je riječ o ekscentričnosti. A 
velika pobjeda u gradskom derbiju nad Rea-
lom pokazala je da neće patiti ni rezultati…

Burgos je, naime, jedan od najživopisnijh 
likova u španskom fudbalu u posljedn-
joj deceniji. Šira fudbalska javnost ga je 
upoznala na posljednjem derbiju Atletika 
i Reala u prošloj sezoni, 2. marta 2014. 
godine, kada se takvom silinom zaletio 
prema sudiji da je čak šest ljudi pokušalo 
da ga zaustavi.  Manje je poznato da je još 
kao golman Majorke 1999. morao da 
pauzira čak 11 utakmica jer je no-
kautirao napadača Espanjola Man-
ueala Serana. Interesantni su i drugi 
detalji iz njegove biografije – da je, 
na primjer, kao pasionirani ljubitelj 
roka u Argentini osnovao svoj 
sopstveni bend, a da je 2003. 
junački pobijedio i rak bu-
brega, i to ne prekidajući 
s treninzima…

Sve je to Herman Bur-
gos – nekada dugokosi 
golman River Plate, Ma-
jorke i Atletiko Madrida, 
a danas kraće pošišani i 
makar 20 kilograma teži 
pomoćni trener aktuelnog 
šampiona Španije. Promi-
jenio je frizuru i kilažu, ali je 
temperament ostao isti…

Zapamtili ga i  
Murinjo i Anćeloti

Jedan od šestorice likova koji 
su pokušali da ga zaustave u  već 
pomenutom jurišu na sudiju bio je 
i trener Reala Karlo Anćeloti.

Italijan je brzo zažalio što se upus-
tio u avanturu kroćenja “razjarenog 
bika”, pošto je u opštem metežu 
zaradio – šamar po licu, i to baš 
od Hermana Burgosa.

- Uradio sam to nenamjerno, u 
naguravanju – govorio je nakon 
meča pomoćni trener Atletika, 
ali mu pravdanje nije pomoglo 
jer  od strane Fudbalske feder-
acije Španije suspendovan na 
tri meča.

12

„Razbojnik”   
kojeg su držala  

šestorica  
pobijedio  je rak  

i pjevao u 
rok bendu
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Prvi trener koji je 
nosio Google naočare

Herman Burgos ostao je upamćen i 
kao prvi trener na svijetu koji je nosio 
Google naočare tokom takmičarske 
utakmice. Dogodilo se to aprila ove 
godine na uatkmici sa Hetafeom, 
koju je Atletiko Madrid dobio sa 2:0.

Burgos, naravno, nije priuštio ovu 
inovaciju u fudbalu da bi se hvalio, već 
je paralelno bilježio i proučavao statis-
tiku, te pratio dešavanja na terenu.

Google naočare, ili “budućnost 
na dohvat ruke” kako je kompanija 
Google prošle godine predstavila svoj 
novi proizvod, predstavljaju prenosivi 
računar koji prikazuje informacije u 
vidnom polju osobe koja ih nosi. 

U istom svjetlu Burgos se predstavio de-
cembra 2012. godine, opet u madridskom 
derbiju, ali tada na Realovom stadionu. 
Drugi akter sukoba bio je sasvim drugačiji 
tip od mirnog Anćelotija – bivši trener Re-
ala Žoze Murinjo. Argentinac i Portugalac 
sukobili su se kraj aut linije Realovog sta-
diona. A kada se sudare takva dva tempera-
menta, onda se ne očekuje ništa drugo nego 
da – sijevaju varnice.

I tamo su bili potrebni mirotvorci, a Mu-
rinjo je, za razliku od Anćelotija, izbjegao 
udarac. No, ostaće upamćene Burgosove 
riječi, kojima je aludirao na Murinjov prljavi 
napad na sada već pokojnog trenera Barse 
Tita Vilanovu, prstom u oko godinu ranije:

- Nisam ti ja Tito, razbiću ti glavu – 
poručio je “mono” “specijalnom”.

Lud sam? 
Pa naravno,  golman sam

Povratak u golmanske dane – nadikam 
“el mono” (majmun), Burgos je dobio zbog 
ludo hrabrog bacanja tokom igračke kari-

jere. Imao je i specifičan stil koji se ogled-
ao u stalnim istrčavanjima sa gol linije. 
Napadače nije čekao na golu – išao im je u 
susret, pa čak i na 20-30 metara.

- Lud sam? Pa naravno, golman sam – 
pričao je tokom karijere.

Neobičnu pojavu ispred gola upotpunja-
vale su i drečava boja dresa, kapa na glavi i 
duga, masna, slijepljena kosa.

Navijače Atletika nije osvojio samo kraj 
aut-linije, naprotiv, dogodilo se to mnogo 
ranije, još kada je stajao na gol-crti (ili dale-
ko od nje). Stigao je na “Visente Kalderon” 
2001. godine, i to kada je slavni madridski 
klub takmičeći se u drugoj ligi proživljavao 
najteže razdoblje. Sjanim odbranama po-
mogao je Atletiku da se vrati u Primeru. 
Derbi sa Realom koji se pamti odigrao je 
2003. godine, kada je licem odbranio penal 
Luisu Figu. Sa glave je odletjela kapa, a iz 
nosa šiknula krv. Utakmica je završena 2:2, 
a heroj Burgos je nakon meča ponosno po-
kazivao svoje krvave rukavice.

Sjajnu karijeru golmana koji je 35 puta 
čuvao mrežu Argentine, iste godine je ur-
grozila, ne i zaustavila, teška bolest – dijag-
nosticiran mu je rak bubrega. Morao je na 
operaciju,  što je prokomentarisao sa samu 
njemu svojstvenom mješavinom snage i hu-
mora:

- Operisaću se u ponedjeljak. Imam utak-
micu za vikend!

Nerazdvojan sa Simeoneom 
Naredne, 2004. godine završio je igračku 

karijeru i vratio se u rodnu Argentinu. 
Mnogi su očekivali odmor nakon burne 
karijere i pobjede nad karcinomom, no, 
prevarili su se.

Od tako nemirnog duha nije se moglo 
očekivati da u penziji mirno sjedi i uživa 
u plodovima rada, pa je Burgos odmah 
postao pjevač rok-benda “Garb”, koji je no-
sio ime po njegovim inicijalima (German 
Adrian Ramos Burgos). 

Kako kod “mona” nema polovićnih 
rješenja, tako se i ovom projektu predao 
vrlo ozbiljno – snimio je nekoliko albuma 
uz česte svirke uživo.

Njegovu muzičku karijeru – vjeruje se na-
krtakto – prekinuo je Dijego “el ćolo” Sime-
one, pozivom da mu bude pomoćni trener 
u Kataniji. Sličnog temperamenta, njih 
dvojica bili su nerazdvojni još u igračkim 
danima u reprezentaciji i Atletiku, a ukrstili 
su im se i trenerski putevi. Iz Katanije su se 
vratili u Argentinu (Rasing), da bi se 2012. 
opet obreli na “Visente Kalderonu”.

Dva “razbojnika” na klupi – nije ni čudo 
što Atletiko teroriše rivale u Španiji i Evropi.

POMOĆNI  
TRENER  
ATLETIKA  
HERMAN  
BURGOS, 
NAJŽIVOPISNIJA 
FIGURA U 
ŠPANSKOM  
FUDBALU
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Sindikat profesionalnih fudbalera Crne 
Gore pomogao je mnogim našim fud-
balerima da riješe probleme, sa kojima su 

se suočavali u karijeri, bez obzira da li su igrali 
u domaćim ili stranim klubovima.

Svi koji su se obratili za pomoć – dobili su je, 
svi naši resursi bili su na raspolaganju.

Tako je pažnju fudbalske javnosti ovog 
ljeta privukao slučaj igrača Grblja Branislava 
Jankovića, standardnog mladog i potencijal-
nog seniorskog reprezentativca.

Janković se, naime, našao u neobičnoj situ-
aciji - ostao je u Grblju, ima ugovor još godinu, 
ali su mu čelnici kluba zabranili da igra, uko-
liko ga ne produži.

Mi, iz Sindikata profesionalnih fudbalera 
Crne Gore poručili smo da je to odluka bez 
presedana, klasična diskriminatorska…

Samo smo se vodili time da su prava i 
obaveze igrača, u međunarodnim fudbalskim 
propisima, jasno su definisana. Jankovićeva 
obaveza nije bila da produži ugovor ili da ode 
u inostranstvo, a njegovo pravo je da trenira i 
igra sve dok je član kluba...

Sindikat je reagovao tako što je podnio tužbu 
nadležnim organima Fudbalskog saveza, pro-
tiv odgovornih lica iz Grblja i samog kluba...

Shvativši da je apsolutno sve na strain fud-
balera, Grbalj je reagovao tako što je povukao 
odluku o suspenziji i Jankoviću vratio status 
kakav zaslužuje i kakav mora da ima.

“Da nije bilo ljudi iz sindikata, vjerovatno 
bih i dalje bio u sporu sa klubom. Sindikat mi 
je mnogo pomogao, zaštitio me maksimalno i 
pomogao mi da izađem iz te veoma loše situ-
acije”, kaže Branislav Janković.

Sa ovim slučajem SPFCG je upoznao i FIF-
Pro organizaciju, koja je sa pažnjom pratila šta 
se događa…

“Naš zadatak je da zaštitimo interese svakog 
fudbalera. Mi smo u ovom, kao i u svim os-
talim slučajevima, upotrijebili sve pravne 
mogućnosti da dokažemo da je igrač u pravu”, 
kaže predsjednik SPFCG Željko Janović.

“Slučaj Janković je dokaz da svi fudbaleri 
iz Crne Gore mogu da računaju ne samo 
na našu, već i na pomoć FIFProa. Da slučaj 
nije završen u korist fudbalera, FIFPro bi se 
umiješao”, ističe Vladimir Krsmanović, šef 
međunarodnog odsjeka SPFCG. 

A Janković je svjestan da bi bez pomoći Sin-
dikata njegov status u klubu vjerovatno još bio 
nedefiinisan.

“Angažovanje Sindikata uticalo je mnogo na 
ljude iz kluba i oni su vjerovatno shvatili da 
su se ogriješili o meni i da su loše postupili. 
Preporučio bih svim igračima koji imaju ova-
kav ili sličan problem da se obrate sindikatu,i 
sigurno će im pomoći kao što su i meni pomo-
gli”, ističe Janković, koji je od početka sezone 
standardan u prvom timu Grblja, kao što je 
bio i minule četiri sezone.

FUDBALER GRBLJA BRANISLAV JANKOVIĆ 
UZ POMOĆ SPFCG RIJEŠIO STATUS U KLUBU

Bez pomoći 
sindikata  
vjerovatno bih  
još bio na ledu
Preporučio bih 
svim igračima 
koji imaju 
ovakav ili 
sličan problem 
da se obrate 
sindikatu,i 
sigurno će im 
pomoći kao 
što su i meni 
pomogli”, 
ističe Janković, 
koji je od 
početka se-
zone standar-
dan u prvom 
timu Grblja, 
kao što je bio 
i minule četiri 
sezone.
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Izvršni komitet Svjetske fudbalske feder-
acije (FIFA) izglasao je globalnu zabranu 
vlasništva trećih lica nad fudbalerima.

To znači da će igrači ubuduće moći da 
budu isključivo u vlasništvu klubova, a ne 
menadžera, menadžerskih agencija i ostalih 
subjekata. Ta odluka slijedi slične zabrane u 
mnogim evropskim državama, koje su go-
dinama na snazi, ali će značajno promijeniti 
situaciju u zemljama Balkana i Južne Evrope.

Zabrana ne može da bude momentalna, 
već će tranzicioni period potrajati tri do 
četiri godine, najavljuju čelnici svjetske 
kuće fudbala. Proces će nadgledati tijelo 
na čijem čelu će biti potpredsednik FIFA i 
UEFA Džef Tompson.

Svjetska unija profesionalnih fudbalera 
(FIFPro) podržala je odluku Fife, ali je gen-
eralni sekretar Teo van Segelen istakao da 
je ovo samo “prvi korak” u prečišćavanju 

fudbala od “štetnih stvari”.
- Zabrana mora da se obezbijedi tako 

da se vlasništvo trećih lica ne pojavljuje 
u posrednom, niti u bilo kakvom obliku. 
Treba naći formu ili model koji će zatvoriti 
sve rupe u ovom slučaju, tako da sa perio-
dom tranzicije treba krenuti odmah. Šteta 
za fudbal je toliko velika da je svaki dan bez 
zabrane vlasništva trećeg lica – izgubljen 
dan – kazao je Van Segelen.

Problem je u Evropu stigao iz Južne 
Amerike, gdje takva praksa postoji skoro 
15 godina. Sistem se razvio do te mjere da 
dobar dio talentovanih mladića u Brazilu 
ima ugovore sa timovima koji nemaju se-
niorske timove. U centar pažnje priča je 
stigla kada je menadžer Kia Jorabčijan iz 
Korintijansa u Vest Hem prebacio Karlosa 
Tevesa i Havijera Maskerana posljednjeg 
dana ljetnjeg prelaznog roka 2006. Dok je 

Maskerano brzo prešao u Liverpul, Teves je 
godinu dana kasnije otišao na dvogodišnju 
pozajmicu u Mančester junajted, dok je bio 
vlasništvo agencije. Tek prelaskom u Siti 
100 posto vlasništva nad igračem prešlo je 
u ruke kluba. 

Uticaj menadžera na fudbal postao je 
veliki problem za stotine klubova širom 
planete, a kao primjer najčešće se navode 
portugalske ekipe, čiji udio vlasništva nad 
sosptvenim igračima je često izuzetno mali. 
Slična je situacija i u zemljama ex-YU, ali 
promet Porta, Benfike i Sportinga je izuzet-
no velik. Upravo je transfer Mangale iz Por-
ta u Mančester Siti ovog ljeta bio kap koja 
je prelila čašu. Tri velikana portugalskog 
fudbala prodali su u posljednjih 10 godina 
igrače u vrijednosti od preko pola milijarde 
eura, ali je na njihovim računima završilo 
manje od trećine tog novca. 

IGRAČI VIŠE NEĆE MOĆI DA PRIPADAJU MENADŽERIMA ILI MENADŽERSKIM AGENCIJAMA

FIFPro podržao zabranu vlasništva 
TREĆIH LICA NAD FUDBALERIMA



Advokat 

Aleksandar Kovačević
Tel: 069/369-101

e-mail: aleksandar@advokati.me

Džan 14, 81000 Podgorica 
Tel: 020/513-531
Fax: 020/513-531
e-mail: sindikat@spfcg.org
e-mail: spfcg@t-com.me 
web: www.spfcg.org

Predsjednik SPF CG

Željko Janović
Tel: 068/813-451 

e-mail: zeljko.janovic@yahoo.com 

Međunarodna saradnja

Vlado Krsmanović
Tel: 068/813-426

e-mail: vladok2002@t-com.me

Kontaktirajte nas

SPFC


